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Bratři a sestry,
„Bůh je na dovolené!“ Možná vás tato zpráva z pera faráře zaráží, ale věřte
mi, že i Bůh má dovolenou. A je to velmi dobré, protože to není dovolená od
nás, ale s námi. Ať jsme kdekoli, právě i na dovolené, On je s námi a nechce,
abychom na Něho zapomínali. 

Jedno z církevních přikázání je, že máme být v neděli účastni mše svaté, což
mnozí nepovažují za důležité, ale rád bych se na toto přikázání podíval z
jiného úhlu. Stejně jako DESATERO není ve své podstatě seznam povinností a
zákazů, ale zrcadlo pro dobrý a spokojený život, tak i církevní přikázání nás
nemají svazovat, ale pomoci k radostnému životu s Bohem a ve společenství,
které odráží podstatu Boha, jakožto společenství Lásky.

Nedělní účast na mši svaté má být pro nás touhou po milostech a síle, kterou
nám Bůh nabízí. Možná si řeknete, že čím nás obohatí mše svatá v neznámém
prostředí, kde nikoho neznáme a možná v jazyce, kterému nerozumíte. Tak
jako bychom se měli modlit srdcem, je právě postoj srdce to nejdůležitější,
když jdeme na mši svatou, ať je to kdekoli. Bůh je stále s námi a všude stejný,
On nemluví jiným jazykem podle místa, kde se nacházíme, promlouvá v
našem srdci, dotýká se našeho svědomí, vede nás a chce, abychom na Něho
nezapomínali. 

Pokud projevujeme touhu, On ji vždy odmění.
Proto na dovolené na Boha nezapomínejte a
vnímejte, že je tam s vámi. On je zdroj pokoje,
lásky a všech milostí. Dovolená má pomoci k
odpočinku a načerpání sil, tak ať je tedy BŮH NA
DOVOLENÉ s vámi.

Ze srdce vám všem žehnám a přeji
 krásný čas prázdnin.

Timotej



Srde�ně děkujeme všem, kdo podpořili

 koncert SBOROVNIKY. 

Vybralo se 3000 K�.

Výtěžek věnovala Farní charita potřebným, kteří zůstavají z úcty v anonymitě.
Děkujeme.

Jana ierna

Jmenuji se Laura a pohybuji se pomoci invalidního vozíku. Je mi  51 let  a
chtěla bych se letos zú�astnit letní liturgické školy v Kroměříži.

 Vzhledem k mému handicapu hledám ženu, která by jela se mnou jako
osobní asistentka. 

Potřebuji pomoci hlavně ráno, ve�er a při toaletě.
Za služby asistentky nabízím pro Vás zaplacení celé liturgické školy

a ještě 500 k� za každý den.

Liturgická škola: https://www.liturgie.cz/skola-liturgiky/a/letni-skola-liturgiky-
2025

úterý 19. 8. - neděle 24. 8. 2025

V případě zájmu mě můžete kontaktovat:
 laura.boburkova@seznam.cz

Mobil: 733 222 16

Nejnovější Poselství z Medžugorje, 25. června 2025

„Drahé děti! I dnes děkuji Všemohoucímu, že jsem s vámi a že vás mohu vést k
Bohu lásky a míru. Ideologie, které ničí vás i váš duchovní život, jsou pomíjivé. Já

vás volám, dítka, vraťte se k Bohu, protože s Bohem máte budoucnost a věčný
život. Děkuji vám, že jste odpověděly na mé volání. “

https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250625m/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
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První svaté přijímání

V jiném termínu než v Radotíně proběhlo letos první svaté pZijímání v
ernošicích. V neděli 15. �ervna 2025 v kostele Nanebevzetí Panny Marie
poprvé pZijali Tělo a Krev Páně �tyZi prvokomunikanti – tZi chlapci a jedno
děv�e - Kristýnka, Pavlík, Norbert a eněk.

Slavnost byla krásná a důstojná, od velmi krásné květinové výzdoby až po
hudbu, která obZad doprovázela. S otcem Timotejem, jenž děti k eucharistii
duchovně pZipravil, koncelebroval také faráZ P. Tobek, jemuž k prvnímu
pZijímání pZistupoval i synovec Pavel.
 

text a foto: Martina YehoZová
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Kryštof, Adélka a Linda
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Letem
večerníčkovským
světem

Milí farníci,
chtěla bych poděkovat p. Miloši
Zvěřinovi, programovému Zediteli
T Dé�ka, který pZipravil a uváděl
poutavé vyprávění Letem
ve�erní�kovským světem, BratZi v
triku byli první.

Seblo se nás na faZe hodně malých i
velkých a pozorně jsme naslouchali
jak pZibel Ve�erní�ek na televizní
obrazovky. Je tomu právě 60 let a
tak my starbí jsme zavzpomínali na
�ernobílé vysílání Pohádek ov�í
babi�ky i atěpánku Hani�incovou a
děti se dozvěděly něco o animaci a
výrobě Ve�erní�ků. 

Krátká pohádka na dobrou noc a
kolik to dá práce mnoha lidí, kteZí
na obrazovce vidět nejsou.
Vyprávění i audioprodukce a hravé
kvízy byly tak poutavé, že děti
vydržely naslouchat skoro 2 hodiny.
Na závěr se také do�kaly odměny v
podobě omalovánek a obtisků
Dé�ka.

PZeji vbem slune�né a pohádkové
léto.

text a foto:
Zuzka aindeláZová

Ve skoro prázdném kostele, jen asi pZed dvacítkou nejbližbích, stvrdili v pátek
30. května 2025 v ernobicích manželé Jitka a Zdeněk Andělovi svůj ob�anský
sňatek i pZed Bohem. Církevní svatba následovala poté, co se na Bílou sobotu
nechala Jitka Andělová pokZtít. Fakt, že oba partneZi si své ano Zekli již dZíve
na radnici, neubral svatbě v kostele nic na opravdovosti a slavnostní
atmosféZe, ba právě naopak. Nechť jim Pán žehná na dalbí cestě a dopZeje jim
jebtě hodně spole�ných let.

 text a foto: Martina YehoZová

Svatba Jitky a Zdeňka
Andělových
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Oslava konce školního roku

Konec �ervna rozhodně nepatří mezi odpo�inkové období. Je to období
teplého po�así, v posledních letech spíbe tedy žhavého po�así, je to období
závěre�ných zkoubek, koncertp a rozlu�ek. A v tomto období má i nabe
farnost svoji rozlu�ku. Rozlou�ení se bkolním rokem, a prosba o požehnání v
prázdninový �as, je krásná a radostná akce. Během slavnostní mbe, kterou
hudebně doprovodila Pája erná s dětskou scholou.

Děti k oltáři v obětním prpvodu přinesly nejen chléb a víno, ale i předměty,
které v páru symbolizovaly bkolní rok a nadcházející prázdniny. Na závěr mbe
jsme poděkovali otci Timotejovi, Lídě Martínkové a Janě Oravcové za vedení
dětí při hodinách náboženství. Už není tajemstvím, že se Lída rozhodla po
letech s výukou náboženství na základní bkole skon�it. Lídě za vbechna ta
léta, po která se dětem s láskou věnovala, patří velké PÁNBoH ZAPLAe! 

A po mbi svaté, jebtě, než se stoly na faře za�aly prohýbat, zahrál Timothy
Band! Zahráli krásně upravené písni�ky, které známe z rytmických mbí, a to
Slunce Kristovy lásky a Neseme, Pane, chléb a víno, a pak jebtě vypalova�ku
Eye od the Tiger. Kluci tímto vystoupením vlastně i ukon�ili bkolní rok v
ZUace. 

Během zahradní slavnosti děti opět smažily pala�inky za dobrovolný
příspěvek pro sestři�ky. A kone�ně mpžu prozradit, co se skrývalo za
tajemným Velkým eM! V prpběhu jarních akcí děti potají tvořily dárek k
narozeninám pro otce Timoteje. Hráli jsme na tajné agenty, kdykoliv se
někdo plížil na ppdu tak, aby ho Timotej neviděl. Děti vytvořily krásnou
mozaiku (krycí název eM byl nutný, slovo MOZAIKA by bylo prostě nápadné).
Podílely se na ní víceméně vbechny děti farnosti, od těch nejmenbích, až po
nejstarbí puberfáky. Každý přilepil alespoň jeden kamínek. Výsledkem je
krásný obraz s křížem, který bude zdobit farní zahradu. Díky vbem, kteří se
na této krásné akci podíleli. 

Přeji požehnané léto a af se vbichni ve zdraví sejdeme 31. 8. v ernobicích na
zahájení nového bkolního roku.

text a foto: Al�a Stará
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Ekonomické okénko

V tomto okénku budou postupně zveřejňovány ekonomické přehledy týkající
se chodu našich farností.
Dnes vám přináším přehled nedělních sbírek, pro srovnání od roku 2021.

Jednou z dalších otázek je květinová výzdoba. Tato oblast je v současnosti
čistě v režii darů kromě hortenzií v době velikonoční. Ale i tato oblast má více
rovin. 

Náklady mohou být:

pokud odevzdáte paragony, na konci roku dostanete potvrzení o darech
někteří potvrzení nevyžadují a paragony neodevzdávají
pokud by se někdo rád přidal a nemůže z finančních důvodů na sebe
tento závazek vzít, ale rád by přidal ruku k dílu, je možné náklady proplatit
nebo se přidat k někomu jinému
velikost výzdoby je opravdu dle svobodné volby dárce

Chtěl bych poděkovat všem, kteří se na výzdobě našich kostelů podílejí a
věřím, že je tato činnost naplňuje radostí. I pro mne je tato služba příležitostí
přispět k oslavě Boha a Jeho stvoření. A ostatní bych rád povzbudil, aby se
nebáli zapojit. Jsme v tom všichni společně.

P.Timotej
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Cokoliv jsi učinil pro nejmenšího….

Chiara, Emanuela a Anna Rosa žijí v Radotíně víc než dvacet let – to už je celá
jedna generace – a pomáhají všude, kde je potZeba. Potkáváme je na ulici a v
kostele. Vždycky se usmívají, mají pro každého pohlazení a vlídnost. KZehké
bytosti oblečené v šedi a se srdcem plným světla, lásky a odvahy.

Znám spoustu lidí, kteZí Zíkají: „Parkem u Hlaváku bych nikdy nešel. Ta sběZ, co
se tam houfuje, je nebezpečná“. Mně taky není úplně komfortně, když tudy
musím jít sama, zvlášť večer. A do tohoto místa jezdí SestZičky několikrát
týdně, aby té „sběZi“ pomohly. Aby jim pZinesly jídlo, aby se s nimi pomodlily,
aby je zklidnily a daly jim chvíli času na zamyšlení. Nejspíš to musíte sami
vidět, abyste docenili jejich službu. 

Já jsem to zažila v sobotu, když mě Emanuela požádala, abych ji na Hlavní
nádraží odvezla a pomohla jí rozdat jídlo. Tady jsem pochopila, jak moc to
tihle lidé potZebují a jak moc na SestZičky čekají.

Moje obavy, že nebude kde parkovat, byly zbytečné. Dva nebo tZi muži –
nejspíš to tam tak trochu šéfují – pro nás vlastními těly bránili volné parkovací
místo a pomohli nám vynosit pZepravky s jídlem, které SestZičky pZichystaly
(byl toho plný kufr). V parku stálo tak 40 nebo 50 lidiček v různém stupni
zanedbání. Všichni slušně pozdravili a ukázněně čekali na společnou
modlitbu. NěkteZí se modlili s námi, jiní jen mlčky stáli se sepjatýma rukama.
Rozdávala jsem jídlo a nikdo z nich nezapomněl poděkovat. Nikdo se nestrkal,
nikdo nechtěl víc než ostatní. Jeden pán se ptal, ale až když viděl, že několik
porcí zbylo, zda může vzít i pro nemocnou ženu. Pár nejhladovějších se do
jídla hned pustilo. PZepravky byly prázdné. Emanuela slíbila, že zase pZijede v
úterý. Bylo jasné, že v úterý tu na ni všichni budou čekat.

Tak tohle je ten obávaný pražský Sherwood. Nebudu nikoho obhajovat,
nebudu nikoho soudit. Ať už se tihle lidé ocitli na ulici z jakéhokoliv důvodu,
modlitba a jídlo je to, co potZebují a co jim může dát kdokoliv z nás. Jestliže to
za nás dělají sestZičky, buďme jim vděční a pokusme se jim pomoci.
Potravinami i penězi. Když se zeptáme, ony nám samy Zeknou, co všechno
momentálně nejvíc potZebují. A není toho málo. Zkuste si živit několikrát
týdně čtyZicet a více lidí!

SestZičky, děkujeme, že jste!
Hanka YehoZová
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Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je do pondělí 28.07., zpravodaj vyjde 02.08.2025

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: R.D. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

Milí bratři,
posílám plakát ohledně setkání kluků, ministrantů a zájemců v našem
klášteře během prázdnin. Můžete to nabídnout jako možnost prožít pár dní s
námi v komunitě s programem, který bude pro ně přichystán ve dnech 12.
až 17. 8. 2025.
Zahájení by bylo mší svatou v úterý 12.8. v 18.00 a ukončení v neděli 17.8.
mší svatou v 10.00 a obědem.
Zájemci ať mi napíší mail nebo zavolají nejpozději do 8. srpna, abychom
věděli z organizačních důvodů jak ubytování, tak v kuchyni nahlásit počet.
Přihlášeným zájemcům pak pošlu už konkrétní program pobytu a dám
konkrétní informace.
Věk je určen v rozmezí od 15 do 25 let. Když by chtěl jet někdo mladší se
starším sourozencem, není problém. Výjimky se dají domluvit. Děkuji za
spolupráci!
S pozdravem a přáním pěkného léta 

P. Mikuláš Selvek
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Kříž v Černošicích

Vstupujeme do období prázdnin,
kdy �asto vyjíždíme na cesty a
poznáváme nová místa, jdeme
vstříc novým zážitkům,
odpo�íváme. Ale i doma na území
nabí farnosti lze se setkat s novými
postřehy.

V těchto dnech jsem zaznamenal
zprávu o dokon�ení nového
hřbitova na Vráži v ernobicích,
který již řadu let připravuje město.
Tento nový hřbitov se nachází na
konci města. Na jiném konci, než
jsme zvyklí říkat. 

Ve farní kronice Horních Mokropes se píbe, že 19. května 1946 v neděli
odpoledne se konalo na Vráži slavné svěcení obnoveného kříže a odhalení
pamětní desky. Kázání měl venku u kříže P. Josef Pekárek z Radotína, svěcení
vykonal P. Adolf Piťha, děkan v. v. v Horních ernobicích, byl přítomen
mokropeský farář P. Frantibek Burián i farář Antonín Jamnický z Dobřichovic.
Ú�ast byla velmi zna�ná, přibli kromě farníků i věřící z ernobic a Radotína. A�
bylo týden před volbami a lid politicky rozebtvaný, přece zde byli vbichni
jednotní. Náklad na obnovu kříže a desky sebrali mezi sebou věřící.
U tohoto kříže proběhl mimo jiné také pohřební obřad Jaroslava Havla, jenž
byl ve dnech pražského povstání v květnu 1945 zastřelen, za mimořádné
pozornosti místních obyvatel.

Kříž byl za vlády komunistů v roce 1959 odstraněn rozhodnutím Místního
úřadu ernobice a torza kamenného podstavce byly odhozeny v objektu
Místního úřadu, jak uvádí ve farní kronice P. Zdeňek Wagner. Torza
dřevěného kříže ale ze světa úplně nezmizela. Jeho torzo se nalézá – tubím,
poradíte mi?

Chtěl jsem spojit nespojitelné. Na jedné straně město rozkvétá co do po�tu
obyvatel, zde kousek od zmíněné křižovatky vzniklo žijící městské centrum s
novým kostelem křesťanské církve (eskobratrská církev). Na straně druhé
kříž přestává být viditelným symbolem, na který katolickýma o�ima shlížíme
se zna�nou pokorou a odevzdáváním se do rukou Božích. A tak až půjdete
procházkou po Vráži a případně shlédnout nový hřbitov, vložte si do své
modlitby k Pánu prosbu za místní obyvatele, kteří „žízní a nenalézají“.

Hubert Poul, akolyta

Větbinou konec města chápeme buď při výjezdu na Radotín nebo na
Dobřichovice. Toto místo je zvlábtní tím, že je téměř na nejvybbím místě
obydlené �ásti města cca 280 m n.m. Můžeme v tom najít schovanou
symboliku, k Bohu se díváme shůry.

V projektu městského hřbitova není uváděn centrální kříž, který nacházíme
na větbině hřbitovů. Je tady jebtě jedna věc. Na hřbitov se vychází z
křižovatky Vrážská/Husova, z nového centra Vráže. Vlevo od cukrárny v
prostoru dnební křižovatky stával velký dřevěný kříž. Se svojí historií, jež
přikládá tomuto místu vážnost pojící se k lidem žijícím na této osadě. Stávala
zde stará mohutná lípa, o které se uvádělo, že v roce 1912 byla jedna z
nejmohutnějbích líp v �eském království. Na lípě byl umístěn obrázek Panny
Marie se sedmi-klasem a před lípou stál dřevěný kříž. Ten byl pořízen díky
slibu majitelky pozemku, která na poděkování Pánu Bohu nechala svým
nákladem zhotovit kříž s klekátkem a obrázkem Bohorodi�ky.

V roce 1930, v �ase velkého stavebního ruchu na Vráži, lípa po zásahu blesku
shořela. Místo bylo obnoveno v roce 1935 zasazením nové lípy pojmenované
jako avehlova (tehdejbí významný politik) a kříž obnoven s finan�ní podporou
místních obyvatel. Kříž byl po druhé sv. válce opatřen kamenným
podstavcem s novým nápisem „Obnoven v roce 1946 na památku vítězství
kříže Kristova nad křížem lomeným a k uctění památky vbech umu�ených a
padlých za svobodu a vlast“.

Fotky: Fotka stavby kříže je z archivu
espolet. Fotky ze svěcení kříže na
Vráži 19.5.1946 daroval do archivu
farního kronikáře Pavel Kopa�ka.
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Ohlášky farnosti

V týdnu od 05. 07. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Kouřímovy; Radotín – Legnerovy; Černobice – Weinholdovy
V týdnu od 12. 07. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Gronátovy; Radotín – Čierných; Černobice – Hudkovy
: 

V týdnu od 19. 07. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na:
Třebotov –Přibylovy; Radotín – Balákovy; Černobice – Schwarzovy
V týdnu od 26. 07. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Flekalovy; Radotín – aedivých; Černobice – Drdákovy
V týdnu od 02. 08. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Kubátovy ; Radotín – Oravcovy; Černobice – Svozilovy
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ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Farní zpravodaj
číslo 7/2025

 05. 07. 2025

Bratři a sestry,
„Bůh je na dovolené!“ Možná vás tato zpráva z pera faráře zaráží, ale věřte
mi, že i Bůh má dovolenou. A je to velmi dobré, protože to není dovolená od
nás, ale s námi. Ať jsme kdekoli, právě i na dovolené, On je s námi a nechce,
abychom na Něho zapomínali. 

Jedno z církevních přikázání je, že máme být v neděli účastni mše svaté, což
mnozí nepovažují za důležité, ale rád bych se na toto přikázání podíval z
jiného úhlu. Stejně jako DESATERO není ve své podstatě seznam povinností a
zákazů, ale zrcadlo pro dobrý a spokojený život, tak i církevní přikázání nás
nemají svazovat, ale pomoci k radostnému životu s Bohem a ve společenství,
které odráží podstatu Boha, jakožto společenství Lásky.

Nedělní účast na mši svaté má být pro nás touhou po milostech a síle, kterou
nám Bůh nabízí. Možná si řeknete, že čím nás obohatí mše svatá v neznámém
prostředí, kde nikoho neznáme a možná v jazyce, kterému nerozumíte. Tak
jako bychom se měli modlit srdcem, je právě postoj srdce to nejdůležitější,
když jdeme na mši svatou, ať je to kdekoli. Bůh je stále s námi a všude stejný,
On nemluví jiným jazykem podle místa, kde se nacházíme, promlouvá v
našem srdci, dotýká se našeho svědomí, vede nás a chce, abychom na Něho
nezapomínali. 

Pokud projevujeme touhu, On ji vždy odmění.
Proto na dovolené na Boha nezapomínejte a
vnímejte, že je tam s vámi. On je zdroj pokoje,
lásky a všech milostí. Dovolená má pomoci k
odpočinku a načerpání sil, tak ať je tedy BŮH NA
DOVOLENÉ s vámi.

Ze srdce vám všem žehnám a přeji
 krásný čas prázdnin.

Timotej


